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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare måndagen 
25 mars 2024

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 45-59
2 Simon Johansson M JA §§ 45-59
3

Irma Görtz S
NEJ Jörgen Drott (S) 

§§ 45-59
4 Annette Sjö S JA §§ 45-59
5 Magnus Cato S JA §§ 45-59
6 Maria Sayeler Behnam S JA §§ 45-59
7 Olle Vikmång

S
JA §§ 51-59 Sara Stolt (S) 

§§ 45-50
8

Heléne Alpfjord Wylde V
NEJ Julia Linander 

(V) §§ 45-59
9 Elin Melander V JA §§ 45-59
10 Marine Brunius V JA §§ 45-59
11 Nicklas Lundström V JA §§ 45-59
12 Niclas Clarén KD JA §§ 45-59
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 45-59
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 45-59
15 Eva-Britt Sjöberg KD JA §§ 45-59
16 Sophia Jarl M JA §§ 45-59
17 Ingrid Cassel M JA §§ 45-59
18 Roger Eklund-Åkesson M JA §§ 45-59
19 Said Nison M JA §§ 45-59
20 Inger Petersson S JA §§ 45-59
21 Claes Nöid S JA §§ 45-59
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 45-59
23 Andreas Bohlin S JA §§ 45-59
24

Marcus Posada V

NEJ Karolina 
Eriksson (V) §§ 
45-59

25 Marie Matsson V JA §§ 45-59
26 Annika Kaiser V JA §§ 45-59
27 Tobias Holmberg V JA §§ 45-59
28 Simone Öhrn KD JA §§ 45-59
29

Juno Blom L

NEJ Alexander 
Nejdemo (L) §§ 
45-59

30 Fredrik Bergqvist L JA §§ 45-59
31 Monica Holtstad L JA §§ 45-59
32 Patrik Palm M JA §§ 45-59
33

Olle Connman Ek M
NEJ Juris Irschs (M) 

§§ 45-59
34 Kerstin Nordenberg M JA §§ 45-59
35

Christer Frey M
JA §§ 51-59 Björn Sandberg 

(M) §§ 45-50
36 Jan Malmberg S JA §§ 45-59
37 Kikki Liljeblad S JA §§ 45-59
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

38 Henrik Pryssgård S JA §§ 45-59
39 Åsa Sköldestig S JA §§ 45-59
40 Per Ziljat S JA §§ 45-59
41 Christian Widlund C JA §§ 45-59

42
Lina Cederlöf

C
NEJ Kerstin Sjöberg 

(C) §§ 45-59
43 Kay Andersson C JA §§ 45-59

44 Anna Edebo C

NEJ Roger 
Sandström (C) 
§§ 45-59

45 Linda Nilsson SD JA §§ 45-59
46 Annelie Johansson SD JA §§ 45-59
47 Clara Aranda SD JA §§ 45-59
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 45-59
49 Lena Hernqvist M JA §§ 45-59
50 Päivi Johansson M JA §§ 45-59
51 Per Helgesson M JA §§ 45-59
52 Criss Hagfeldt M JA §§ 45-59
53 Maj Kalwa S JA §§ 45-59
54 Willy Flores S JA §§ 45-59
55 Louise Malmström S JA §§ 45-59
56 Alexander Winge S JA §§ 45-59
57 Jessica Svensson S JA §§ 45-59
58 Robert Nordman MP JA §§ 45-59
59 Ingemar Hillerström MP JA §§ 45-59
60 Hedda Ottesen MP JA §§ 45-59
31

Reidar Svedahl -

NEJ Evelina 
Nejdemo Glad 
(L) §§ 45-59

62

Wasuthida Pinsakulnee SD NEJ Susanna 
Lindvall (SD) 
§§ 45-59

63
Stefan Bergström SD

NEJ Göran Persson 
(SD) §§ 45-59

64 Benny Sellborn SD JA §§ 45-59
65 Florian Aranda SD JA §§ 45-59
66 Filip Morell M JA §§ 45-59
67 Conny Passmark M JA §§ 45-59
68 Carina Melefors M JA §§ 45-59
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

69 Anders Magnusson M JA §§ 45-59
70

Ingela Ekberg S

NEJ Tobias Sved (S) 
§§ 45-del av 52
Sara Stolt (S) 
§§ del av 52-59

71 Lena Lundman S JA §§ 45-59
72 Lena Wass S JA §§ 45-59
73 Mats Nilsson S JA §§ 45-59
74 Håkan Pettersson S JA §§ 45-59
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 45-59
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 45-59
77 Thomas Svensson SD JA §§ 45-59
78 Erik Johansson SD JA §§ 45-59
79 Peter Pöllä SD JA §§ 45-59
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 45-59
81 Jonny Modigh SD JA §§ 45-59
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 45-59
83 Ned Wallin M JA §§ 45-59
84

Åke Bjerselius M

NEJ Eva-Britt 
Passmark (M) 
§§ 45-59

85 Anders Boqvist M JA §§ 45-59

Närvarande ersättare ej tjänstgörande

Ersättare Parti
Fredrik Björkman M
Lina Alm M
Hannes Sten M
Marcus Fägerstrand M
Christina Blomqvist M
Jeanette Södervall Thorn M
Bo-Göran Svensson M
Claes Nilsson KD
Ulla Lundström KD
Christoffer Hagström S
Lizette Wästerlund S
Pernilla Axell S

https://www.tromanwebb.se/troman/persons/357d5ba4-ac51-413e-80f2-b71c725803f0/missions
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Patrick Lindahl S
Paola Valdes Sala S
Tim Björklund S
Anna-Lena Pettersson S
Magnus Edström S
Inger Hasselgren S
Christel Andersson MP
Magnus Boström SD
Tomas Forsberg SD
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§ 45 Informationsärende

Beslut
Kommunfullmäktige noterar information.

Beskrivning av ärendet
Kvalitetscontroller Elvira Ekström informerar om framtagandet av 
en ny vision för Norrköpings kommun.

________________________
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§ 46 Information från kommunrevisionen 
KS 2024/0034

Beslut
Kommunfullmäktige noterar information.

Beskrivning av ärendet
Maud Ohlén, ordförande för kommunens revisorer är föredragande i 
informationsärendet där kommunens revisorer har vid sitt 
sammanträde fastställt följande revisionsgranskning:

Grundläggande granskning av kultur- och fritidsnämnden.

________________________
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§ 47 Förändring i ansvar för Ungdomshälsan
KS 2023/1517

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att kommunens del av Ungdomshälsan 
från och med 1 juli 2024 enbart ligger under socialnämndens ansvar.  

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för Maria Sayeler Behnams (S) yrkande 
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstförande 
ersättare för Vänsterpartiet, Centerpartiet och Socialdemorkaterna.

Sammanfattning
Ungdomshälsan drivs gemensamt mellan kommunerna i Östra 
länsdelen och Region Östergötland. Målgruppen för verksamheten är 
ungdomar i åldern 13 till och med 21 år inom det kommunala området 
och för Region Östergötland gäller åldersgruppen 13–26 år. 
Norrköpings medverkan i Ungdomshälsan har hittills delats mellan 
utbildningsnämnden och socialnämnden. Förslaget innebär att ansvar 
och budget för medverkan i Ungdomshälsan flyttas helt till 
socialnämnden. 

Beskrivning av ärendet
Ungdomshälsans verksamhet drivs gemensamt mellan kommunen och 
Regionen och riktar sig till ungdomar i åldern 13 till och med 21 år 
inom det kommunala området och för Regionen gäller åldersgruppen 
13–26 år.

Verksamheten erbjuder insatser individuellt och i grupp, telefonrådgivning 
samt utåtriktad och uppsökande förebyggande verksamhet. 

Det finns ett lokalt samverkansavtal i Östa länsdelen mellan 
psykiatricentrum Region Östergötland och Norrköping, Finspång, 
Söderköping och Valdemarsviks kommuner och är en del i strategin 
för långsiktig samverkan.

Samverkan utgår från ramavtal för ungdomshälsa i Östergötland 
mellan Region Östergötland och Östergötlands kommuner. 
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Parterna ska gemensamt ta ansvar för dimensionering av verksamheten 
så att likvärdiga insatser ges över länet. 

Under en tid har diskussioner förts mellan Socialkontoret och 
Utbildningskontoret gällande huvudmannaskapet från kommunens sida 
då det är resurskrävande, framför allt på chefssidan, att vara två kontor 
inblandade i ett relativt litet uppdrag. Kontoren ser att detta skulle 
kunna styrningen skulle bli tydligare med endast en huvudman från 
kommunen. 

Regionen Östergötland och Norrköpings kommun har även diskuterat 
avgränsning i ansvarsfördelning mellan Regionen och kommunen. 
Omvärldsbevakning visar att ansvarsfördelningen för länets övriga 
Ungdomshälsor ansvarar Regionen för hälso- och sjukvårdsinsatser 
och kommunen för socialtjänstinsatser. Således bör detta även 
avgränsas på samma sätt i Norrköping. 

Idag finns en längre kö till verksamheten i Norrköping och en analys 
av denna visar att de huvudsakliga behoven hos ungdomarna i kön är 
stödsamtal samt barnmorskeinsatser.

Samverkansavtalet för Ungdomshälsan i Östra länsdelen behöver efter 
beslut om huvudman revideras i den lokala styrgruppen. Dessa samtal 
är redan initierade. Fram till att nytt samverkansavtal är framtaget och 
beslutat gäller nuvarande avtal. 

Verksamhetsrelaterade konsekvenser
När socialnämnden ensidigt övertar huvudmannaskapet av avtalet 
behöver kompetenserna i samverkansavtalet ändras till att enkom 
omfatta socialpedagoger. Detta medför att antalet socialpedagoger 
utökas i jämförelse med nuvarande avtal, vilket bidrar till att fler unga 
kan erbjudas samtalsstöd, och motsvarar analyserat behov inom 
Ungdomshälsan.  

Skälen till förslaget
De viktigaste skälen till den föreslagna ändringen i ansvar för 
Ungdomshälsan är följande:

• Ungdomarnas behov av Ungdomshälsan kan mötas upp på ett 
bättre sätt.

• Styrningen av kommunens del av Ungdomshälsan blir tydligare 
och mindre resurskrävande med en huvudman.
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• Att kommunen medverkar i Ungdomshälsan med enbart 
socialtjänstinsatser ligger i linje med hur andra kommuner i länet 
arbetar.

Ekonomiska konsekvenser
Socialnämndens ökade kostnader till följd av övertagande av ansvar 
för ungdomshälsan sker under 2024 genom överföringsuppdrag mellan 
socialnämnden och utbildningsnämnden. 

Då ett nytt samverkansavtal med regionen ska tas fram under året 
hanteras socialnämndens kostnadsökning för 2025 genom äskande i 
höstens ändringsbudget utifrån det nya avtalets ambitioner. Arbetet 
med ett nytt samverkansavtal är initierat.

Socialnämnden beslutade i november 2023 att avveckla sin medverkan 
i ungdomshälsan för att klara budget 2024. Om förändringen i ansvar 
av Ungdomshälsan beslutas enligt denna skrivelse behöver 
socialnämnden hantera detta i särskild ordning.

Yrkanden
Monica Holstad (L) yrkar med instämmande av Ingrid Cassel (M), 
Robert Nordman (MP), Eva-Britt Söberg (KD) och Sophia Jarl (M) 
bifall till liggande förslag från kommunstyrelsen.

Maria Sayeler Behnam (S) yrkar med instämmande av Nicklas 
Lundströms (V) och Kerstin Sjöberg (C) avslag till liggande förslag 
från kommunstyrelsen till förmån för eget yrkande:

att man utreder vilka funktioner som behövs samt i vilken utsträckning 
dessa ska finnas på plats givet verksamhetens behov.

Under ärendets behandling yttrar sig Ned Wallin (M).

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats för avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
liggande förslag från kommunstyrelsen.

________________________
Sänt till:
Utbildningskontoret (L. Kreutz)
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Utbildningsnämnden
Socialkontoret (M. Torgersen)
Socialnämnden
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§ 48 Antagande av detaljplan för fastigheten 
Torshag 5:5 med närområde inom Åby 
i Norrköpings kommun
KS 2024/0207

Beslut
1. Kommunfullmäktige antar detaljplan för fastigheten Torshag 5:5 

med närområde inom Åby i Norrköpings kommun.

2. Kommunfullmäktige upphäver strandskyddet inom kvartersmark 
och allmän plats för gata samt gång- och cykelväg.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för Ingemar Hillerströms (MP) yrkande 
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstförande 
ersättare för Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Socialdemorkaterna.

Sammanfattning
Detaljplanen syftar till omvandling av Torshags fabriksområde från 
industri till i huvudsak bostäder. 

Planområdet är inte utpekat som utvecklingsområde i kommunens 
översiktsplan men bedöms följa intentionerna i översiktsplanen om att 
ny bebyggelse ska ske genom förtätning. 

Detaljplanen möjliggör för utbyggnad av en gång- och cykelväg längs 
med Katrineholmsvägen. Utbyggnaden ska finansieras av 
fastighetsägaren till Torshag 5:5 och Norrköpings kommun och 
fördelningen regleras genom ett exploateringsavtal.

Beskrivning av ärendet

Bakgrund och syfte 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra omvandling av fastigheten 
Torshag 5:5 inom Torshags fabriksområde i Åby från industri till i 
huvudsak bostäder med blandade centrumfunktioner och verksamheter 
med låg omgivningspåverkan. 
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Vidare syftar detaljplanen till att skapa skydd för bebyggelsens och 
miljöns kulturhistoriska värden samt bevara intilliggande skogsmark 
som natur. Detaljplanen möjliggör för en ny gång- och cykelväg längs 
med Katrineholmsvägen, se figur 1.

Figur 1. Planområdet är markerat med röd heldragen linje. Karta: Norrköpings kommun.

I och med planerad exploatering kan cirka 80 nya bostäder i form av 
lägenheter tillskapas. Genomförandet av detaljplanen bedöms inte 
medföra någon betydande miljöpåverkan och en 
miljökonsekvensbeskrivning har därför inte upprättats. 

Detaljplanen upprättas enligt utökat förfarande.

Ekonomiska konsekvenser
Huvudmannaskapet är kommunalt för allmän plats. Bergakungsvägen 
har idag enskilt huvudmannaskap men planläggs som gata med 
kommunalt huvudmannaskap och kommer därmed ingå i kommunens 
drift. 

Den gång- och cykelväg som planläggs längs med Katrineholmsvägen 
bekostas av fastighetsägaren till Torshag 5:5 och Norrköpings 
kommun. Fördelningen av kostnaderna regleras genom ett 
exploateringsavtal där byggherren bekostar 25 % av kostnaderna och 
Norrköpings kommun 75 %. 
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Den totala investeringskostnaden för utbyggnad av gång- och 
cykelväg, parkering och utveckling av busshållplats uppskattas till 4,6 
miljoner kronor. Kommunens del av kostnader ska finansieras av 
kommunens investeringsbudget. Driftskostnader ökar med cirka 100 
000 kronor, vilket inkluderar gång- och cykelvägen, Bergakungsvägen, 
parkeringarna och busshållplatsen. 

Äskande av budgetmedel kommer ske i budgetprocessen för 2025.

Yrkanden
Ingemar Hillerström (MP) yrkar i första hand på återremiss med 
följande tillägg:

Planen behöver kompletteras med utformning av friyta på kvartersmark 
i planbeskrivning och planbestämmelsen för fungerande utemiljö för
utevistelse och lek bland annat utifrån barns bästa.

Om det yrkandet faller yrkar Ingemar Hillerström (MP) i andra hand  
på återremiss där handlingen kompletteras med plankarta.

Tomas Tekmen (KD) yrkar bifall till liggande förslag från 
kommunstyrelsen och avslag på Ingemar Hillerströms (MP) 
tilläggsyrkande.

Classe Nöid (S) yrkar med instämmande av Nicklas Lundström (V) 
och Magnus Cato (S) bifall till Ingemar Hillerströms (MP) 
tilläggsyrkande.

Propositionsordning
Ordföranden finner att det föreligger ett liggande förslag till beslut 
från kommunstyrelsen, ett tilläggsyrkande från Ingemar Hillerström 
(MP) samt yrkande om återremiss från densamme.

Ordföranden ställer först proposition på Ingemar Hillerströms (MP) första 
hands yrkande om ärendet ska återremitteras med följande tillägg: ”Planen 
behöver kompletteras med utformning av friyta på kvartersmark i 
planbeskrivning och planbestämmelsen för fungerande utemiljö för 
utevistelse och lek bland annat utifrån barns bästa” mot att ärendet ska 
avgöras idag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Därefter ställer ordföranden proposition på Ingemar Hillerströms (MP) 
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andra hands yrkande om att ärendet ska återremitteras och handlingen 
kompletteras med plankarta mot att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden 
ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras idag.

Därefter ställer ordförande proposition på att bifalla liggande förslag från 
kommunstyrelsen mot avslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige bifaller liggande förslag från 
kommunstyrelsen.

Därefter ställer ordföranden proposition på Ingemar Hillerströms (MP) 
tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige avslår tilläggsyrkandet.

________________________
Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (F. Germer)
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§ 49 Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelsområdet
KS 2023/1320

Beslut
1. Kommunfullmäktige reviderar taxan för offentlig kontroll inom 

livsmedelsområdet.

2. Den nya taxan ska gälla från och med 2024-04-01.

Sammanfattning
Inom livsmedelsområdet har det kommit ny lagstiftning om avgifter 
för offentlig kontroll av livsmedel. Livsmedelsverket har tagit fram 
föreskrifter och allmänna råd om kontrollfrekvens för riskbaserad 
offentlig kontroll som börjar gälla 1 januari 2024. Byggnads- och 
miljöskyddsnämnden ska under 2024 fastställa kontrollfrekvens för 
alla livsmedelsanläggningar i Norrköpings kommun. 

Beskrivning av ärendet
Enligt livsmedelslagen 28§ får byggnads- och miljöskyddsnämnden 
genom taxa antagen av kommunfullmäktige ta ut en avgift för prövning, 
registrering, handläggning och offentlig kontroll som utförs inom 
livsmedelsområdet.

Enligt förordning 2021:176 om avgifter för offentlig kontroll av 
livsmedel och vissa jordbruksprodukter ska kontrollmyndigheten 
debitera avgifter för offentlig kontroll och sådan annan offentlig 
kontroll som hänger samman med kontrollen efter att kontrollen har 
utförts. 

Enligt livsmedelsverkets föreskrifter och allmänna råd om 
kontrollfrekvens för riskbaserad offentlig kontroll 2023:2, 4 §, ska 
kontrollmyndigheten på enhetliga och icke-diskriminerande grunder 
fastställa en planerad kontrollfrekvens för den regelbundna 
riskbaserade offentliga kontrollen för varje verksamhet som 
myndigheten kontrollerar. 

Enligt livsmedelsverkets föreskrifter och allmänna råd om 
kontrollfrekvens för riskbaserad offentlig kontroll 2023:2, 6 § ska 
kontrollmyndigheten fastställa den planerade kontrollfrekvensen i 
samband med, eller i nära anslutning till, att en verksamhet registreras 
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eller godkänns. Kontrollmyndigheten ska därefter fastställa en ny 
kontrollfrekvens när det bedöms nödvändigt med hänsyn till det 
kontrollbehov som föreligger vid verksamheten. 

Enligt kommunallagen regleras kommunernas rätt att ta ut avgifter i 2 
kap 5§.

Nuvarande taxan är antagen av kommunfullmäktige 2022-12-19 och 
gäller sedan 2023-01-01. 

Inom livsmedelsområdet har det kommit en ny lagstiftning om avgifter 
för offentlig kontroll genom förordning (2021:176) om avgifter för 
offentlig kontroll av livsmedel och vissa jordbruksprodukter. 

Livsmedelsverket har tagit fram föreskrifter och allmänna råd 2023:6 
om kontrollfrekvens för riskbaserad offentlig kontroll som börjar gälla 
1 januari 2024. Kontrollmyndigheten ska fastställa kontrollfrekvens 
under 2024, senast den 31 december. 

De som berörs av ändringarna är verksamheter som har registrerats 
enligt 2 kap. 1 § Livsmedelsverkets föreskrifter (LIVSFS 2023:5) om 
material och produkter avsedda att komma i kontakt med livsmedel, 
livsmedelsanläggningar som har kontaktmaterialverksamheter liksom 
de kommunala kontrollmyndigheterna. Byggnads- och 
miljöskyddsnämnden har nästan 1200 registrerade 
livsmedelanläggningar. 

För redan registrerade verksamheter ska tidigare beslut om 
kontrollfrekvens eller motsvarande fortsätta att gälla till dess att 
kontrollmyndigheten har fastställt en ny kontrollfrekvens i enlighet 
med föreskrifter och allmänna råd 2023:6 om kontrollfrekvens för 
riskbaserad och offentlig kontroll.

Livsmedelsverket har tagit fram en modell för fastställande av 
kontrollfrekvens för regelbunden riskbaserad offentlig kontroll vid 
bedömning av kontrollbehov och fastställande av planerad 
kontrollfrekvens. Kontrollmyndigheten ska fastställa den planerade 
kontrollfrekvensen utifrån det kontrollbehov som föreligger vid varje 
verksamhet inklusive risker förknippade med verksamheten samt 
förväntad efterlevnad av livsmedelslagstiftningen. 

Utifrån modellen kommer livsmedelsverksamheterna få en 
riskklassning uttryckt i frekvens, det vill säga antal kontroller under ett 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 18(51)

2024-03-25
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

femårsintervall. Kontrollfrekvensen kommer inte understiga ett 
kontrolltillfälle per fem år eller överstiga åtta kontrolltillfällen per år.

Livsmedelsverkets nya modell för fastställande av kontrollfrekvens är 
till för att underlätta för kontrollmyndigheterna i Sverige att uppfylla 
kravet på riskbaserad offentlig kontroll som är verkningsfull, likriktad, 
lämplig och sker med regelbunden frekvens. Med den nya modellen 
kommer kontrollen riktas dit den ger störst effekt. 

Livsmedelsverkets föreskrifter och allmänna råd om fastställande av 
kontrollfrekvens för riskbaserad offentlig kontroll innebär att 
kontrollmyndigheten får ett minskat antal kontrolltimmar att utföra per 
år i jämförelse med den riskklassningsmodell som används idag. Det 
innebär även en minskad kostnad för verksamheterna. En större andel 
av livsmedelsverksamheterna kommer få kontroll med ett utökat 
intervall. 

I nuvarande riskklassningsmodell har verksamheterna tilldelats ett 
antal kontrolltimmar per år, skillnaden med den nya modellen blir att 
de i stället blir tilldelade ett antal kontrolltillfällen under en 
femårsperiod. 

Ett exempel på skillnad i nuvarande risklassningsmodell och den nya 
riskklassningsmodellen är att ett flertal av livsmedelsanläggningarna 
(restauranger, caféer med flera) går från en kontrolltid mellan fem och 
tio timmar per år till endast ett kontrolltillfälle per år. Ett 
kontrolltillfälle beräknas i tid ta ungefär 3 timmar. Följden för dessa 
verksamheter blir en minskad kostnad för livsmedelskontrollen i 
jämförelse med nuvarande riskklassningsmodell. 

Skolor och förskolor får ett minskat kontrollbehov i jämförelse med 
nuvarande riskklassningsmodell, vilket innebär en minskad kostnad för 
kontrollen. 

Verksamheter som endast säljer förpackade livsmedel, exempelvis 
kiosker har i nuvarande riskklassningsmodell haft en till två timmar 
kontroll per år. Kontrollerna på dessa verksamheter har utförts 
vartannat eller vart tredje år. Med den nya riskklassningsmodellen 
kommer verksamheterna få ett utökat kontrollintervall och endast få en 
kontroll vart femte år, vilket kommer minska kostnaden för 
livsmedelskontrollen. 
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I den nya modellen ska kontrollen riktas dit den ger störst effekt, vilket 
innebär att kontrollbehovet för vissa verksamheter kommer öka. Ett 
mindre antal av kommunens livsmedelsanläggningar kommer därmed 
få tätare kontroller än med nuvarande riskklassningsmodell. Det är 
exempelvis verksamheter som är tillverkare av livsmedel, grossister 
och partihandlare och som säljer sina livsmedel vidare till andra 
livsmedelsföretag och därmed når ut till fler konsumenter. Med den 
nya riskklassningsmodellen kommer kostnaden för kontrollen öka.  

Modellen är anpassad efter EU:s krav på den varje kontrollmyndighets 
årliga rapportering av livsmedelskontrollen och även utformad för att 
ge ett bra underlag för planering och uppföljning av kontrollen i 
Sverige.

I modellen finns möjlighet till reduktion av kontrollfrekvens genom 
återkommande god efterlevnad samt tredjepartscertifiering hos 
livsmedelsverksamheterna. 

Byggnads- och miljöskyddsnämnden kommer fastställa 
kontrollfrekvensen för redan registrerade verksamheter under 2024, så 
snart taxa för offentlig kontroll inom livsmedelsområdet är reviderad. 
Nämnden kommer använda sig av Livsmedelsverkets modell för 
regelbunden riskbaserad offentlig kontroll vid bedömning av 
kontrollbehov och fastställande av planerad kontrollfrekvens. 

Ekonomiska konsekvenser
De nya föreskrifterna och allmänna råden om kontrollfrekvens för 
riskbaserad offentlig kontroll kommer påverka intäktsbudget. Det 
innebär en minskning av antal kontrolltimmar per år i jämförelse med 
nuvarande riskklassningsmodell. Det påverkar budget och resulterar i en 
intäktsminskning. Intäktsbudget för 2024 och den nya 
riskklassningsmodellen ligger på totalt 4 800 000 jämfört med 
nuvarande riskklassningsmodell som för 2023 var 5 300 000. I budget 
för 2024 har hänsyn tagits till minskade intäkter inom 
livsmedelskontrollen.  

________________________
Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (C. Paulsson)
Byggnads och miljöskyddsnämnden
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§ 50 Motion av Maria Sayeler Behnam (S) om att 
inrätta personligt tillägg för behöriga lärare 
och rektorer 
KS 2023/0136

Beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Sammanfattning
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 januari 2023 anmälde 
Maria Sayeler Behnam (S) en motion om att inrätta personliga tillägg 
för behöriga lärare och rektorer. Motionären beskriver hur barn och 
unga har olika förutsättningar att klara skolan i och med faktorer 
såsom föräldrars utbildningsbakgrund och huruvida man bor i 
socioekonomiskt utsatta områden med hög arbetslöshet. 

Motionären vill vidare lyfta de skolor i Norrköping som på grund av 
sina särskilda utmaningar har svårigheter med att anställa behöriga 
lärare och rektorer. Därför föreslår Maria Sayeler Behnam (S) att 
kommunfullmäktige ”beslutar att uppdra åt förvaltningen att utreda 
och presentera förslag om ett personligt tillägg för behöriga lärare och 
rektorer som tar jobb på skolor med de tuffaste utmaningarna”.

Beskrivning av ärendet

Motionen föreslår att uppdra åt tjänstemannaorganisationen att utreda 
och presentera förslag kring ett personligt tillägg för behöriga lärare 
och rektorer. En sådan utredning är komplex och kräver ingång från 
flera olika perspektiv för att komma fram till ett eventuellt förslag. 
Lärarbristen är ett problem för hela Sverige. Det verkar dock finnas 
tendenser som tyder på att vissa områden och vissa typer av skolor är 
mer drabbade än andra. Detta är en utmaning Norrköpings kommun 
delar med andra kommuner och mönstret syns även i andra länder.

Nedan beskrivs faktorer som skulle behöva utredas närmare om 
utbildningskontoret tillsammans med personalavdelningen får i 
uppdrag att ta fram ett förslag i frågan:

• Lärarbristens komplexitet
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• Definition av utsatt område

• Tilläggets utformning

Lärarbristens komplexitet

Utmaningen kring kompetensförsörjning som svensk skola står inför är 
komplex. Skolverkets senaste lärarprognos från 2021 visar att cirka 12 
000 nyutexaminerade lärare och förskollärare förväntas saknas 
nationellt år 2035 (Skolverket, Lärarprognos 2021, 2021-12-01). Ofta 
diskuteras olika lösningar till hur lärarbristen kan motverkas. Samtidigt 
behöver diskussionen nyanseras. Det är inte brist på alla lärare i alla 
årskurser. Skolverket har verktyg för stöd i arbetet med hur lärarbristen 
kan hanteras lokalt. Det som ofta framkommer är att det inte finns en 
enskild lösning till den komplexa lärarbristen, vare sig nationellt eller 
lokalt. Skolverket anger flera faktorer som arbetsgivare behöver arbeta 
med. Faktorer som, förutom lön, påverkar är bland annat styrning och 
ledning, god arbetsmiljö, rykte, kompletterande kompetenser för att 
avlasta lärare, kompetensutveckling och kvalitetsarbete. 

Det skulle behöva utredas vidare hur andra kommuner eller 
arbetsgivare har arbetat med lönetillägg eller liknande för att få effekt 
för fler behöriga lärare. I vissa fall skulle generella lönesatsningar i 
form av tillägg kunna slå fel, om andra förutsättningar inte finns på 
plats. 

Ett av få konkreta exempel som framkommer vid en översiktlig 
omvärldsbevakning är det pilotprojekt som inleddes i Stockholms stad 
under 2018. I syfte att utreda om höjd lön bidrar till ökat söktryck vid 
rekrytering inrättades ett projekt där man gav lönetillägg på 6000 
kronor per månad till personal på två utvalda skolor med högt 
socioekonomiskt index. En utvärdering visade att söktrycket mycket 
riktigt ökat, vilket gjorde det möjligt för skolorna att anställa fler 
behöriga lärare. Resultatet visade dock inga direkta effekter på elevers 
kunskapsresultat, men man menar i utvärderingen att en möjlig 
förklaring är att pilotprojektet avslutades redan efter 1,5 år 
(Stockholms stad, dnr. 1.5.3-8375/2019, 2019-10-24). 

Pågående arbete inom strategisk kompetensförsörjning

Det pågår ett omfattande arbete i kommunen kopplat till 
kompetensförsörjning. Inom utbildningskontoret finns en plan för 
strategisk kompetensförsörjning som svarar upp mot det centrala 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22(51)

2024-03-25
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

kollektivavtalet HÖK21. Planen syftar till att fullgöra intentionerna i 
kollektivavtalet och övriga åtaganden kopplat till kommunens mål 
inom arbetsmiljöarbetet samt arbetsgivaruppdraget. Arbetet syftar till 
att öka andelen behöriga lärare inom alla skolformer, minska 
sjukfrånvaron, öka yrkesskickligheten hos medarbetare samt öka 
trivsel och delaktighet. Det finns dock bristande finansiella resurser 
och personalresurser för att fullgöra och verkställa angelägna åtgärder 
inom kompetensförsörjningsområdet. Prioriteringar behöver därför 
ständigt göras baserat på resurser och vilka åtgärder som bedöms ge 
mest effekt på kompetensförsörjningen.  

Definition av utsatt område

En stor utmaning är att utreda hur ett utsatt område ska definieras och 
vad definitionen i sig innebär för effekten av ett personligt tillägg. Av 
vikt är vilka kriterier som ska vara utgångspunkt för att definiera 
berörda skolor. I motionen anges vissa faktorer som motionären lyfter 
fram som grund för vad som är ett utsatt område: 

- skolor med de tuffaste utmaningarna

- svårigheter med att anställa behöriga lärare och rektorer

- socioekonomiskt utsatta områden där arbetslösheten är hög

- där det föreligger utmaningar som saknas på andra skolor

- det långa avståndet in till centrala Norrköping

Det är svårt att yttra sig kring vilka skolor som faller inom dessa 
kriterier. Faktorerna som nämns ovan skulle behöva utredas ytterligare 
om de ska ligga till grund för en bedömning av vad som är ett utsatt 
område. Det finns dock redan idag modeller för hur myndigheter 
tilldelar medel för skolor som bedöms ligga i utsatta områden.

Befintliga modeller 

År 2013 infördes den så kallade karriärstegsreformen som främjade 
skolors möjligheter att inrätta förstelärare respektive lektor. I 
statsbidraget för karriärtjänster, som går till höjda löner för förstelärare 
och lektorer, används idag en fördelningsmodell där skolor delas upp i 
”pott 1” respektive ”pott 2”. I pott 2, som medför större bidrag, ingår 
de skolor som anses vara socioekonomiskt utsatta med hänsyn till 
elevernas bakgrund. Skolverket bedömer en grundskolas 
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förutsättningar baserat på elevers kön, elevs eller förälders födelseland, 
förälders utbildningsnivå samt tid i Sverige. För elev i gymnasieskolan 
handlar det istället om faktorerna meritvärde från grundskolan, 
utbildningsform, förälders utbildningsnivå, kön samt skolår. 

Vilka skolor som ingår i pott 2 varierar då Skolverket uppdaterar sin 
bedömning årligen. Underlaget baseras på elevstatistik för de 
föregående tre åren. Vid beslut om statsbidrag för läsåret 2022/23 
bedömdes totalt 16 enskilda skolenheter inom Norrköpings kommuns 
grundskola och gymnasium ingå i pott 2. 

En annan modell som finns för att avgöra en skolas socioekonomiska 
sammansättning är den som kommunen använder för att fördela 
strukturersättning för grundskolor. Den baseras på data om 
föräldrarnas utbildningsbakgrund som hämtas från Statistiska 
centralbyrån, SCB. Strukturersättning betalas även till gymnasieskolor 
som tar emot elever med låga meritvärden från grundskolan. 

Olika modeller ger olika resultat

Olika skolor ingår beroende på vilken modell man använder för 
definition av utsatt område. En parameter som nämns i motionen är 
skolor som ligger på ett geografiskt avstånd till Norrköping. Dessa 
kommer i regel inte med i de kriterier som finns i befintliga modeller 
för utsatta områden. 

Bedömningen av vilka som ingår i definitionen behöver regelbundet 
uppdateras och kan variera från år till år. Det innebär att en skola som 
tidigare bedömts som utsatt kan upphöra att vara det vid ett senare 
skede. Frågan är vad som då händer med skolans tillägg, och vilken 
effekt det får på de lärare som haft tillägg.  

Parallellt med att fastställa vilka kriterier som ska ingå i modellen 
behöver svårigheten att anställa behöriga lärare vägas in. Den 
utmaningen finns idag på i stort sett alla skolor. Hur en modell kan ta 
hänsyn till andelen behöriga lärare eller svårigheten att rekrytera dessa 
behöver vidare utredas.  

Tilläggets utformning

Grunden för kommunens lönepolitik är att den ska baseras på 
erfarenhet, kompetens och uppdragets svårighetsgrad, samt med vilken 
prestation medarbetaren utför sitt uppdrag. När det kommer till tillägg 
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av lön som hänförs till medarbetaren personligen tillkommer 
ytterligare komplexitet som behöver utredas.  

Kommunen är en gemensam arbetsgivare och utmaningar att kunna 
rekrytera utbildade medarbetare till vissa områden finns även inom 
andra av kommunens verksamheter. Exempelvis har förskolan enheter 
med svårigheter att rekrytera behöriga förskollärare. Även inom andra 
av kommunens kontor, exempelvis vård- och omsorgskontoret, finns 
dessa utmaningar. Lösningar i form av lönetillägg kan därför vara 
svåra att genomföra enbart inom skolans verksamhet. 

Tydliga kriterier för lönetillägg

En svårighet med lönetillägg är att de behöver vara kopplade till 
tydliga kriterier. Detta är en anledning till att just lönetillägg inte 
hittills valts som en väg för att kunna rekrytera till olika utsatta 
områden eller ytterområden i Norrköpings kommun. 

Tillägg kopplat till ytterområden skulle kunna slå fel om tillägg ges till 
de som bor eller flyttar till det geografiska området, eftersom 
utmaningen där främst bör vara just avståndet till centrala Norrköping. 
När en medarbetare byter arbetsuppgifter eller enhet behöver tillägget 
bevakas och tas bort om kriterierna inte längre är uppfyllda.

Vilka ska ha tillägg?

Motionen riktar sig till behöriga lärare och rektorer som tar jobb på 
skolor med de tuffaste utmaningarna. Hur påverkar det övriga 
yrkesgrupper som är viktiga för skolan och för elevers resultat, men 
som inte faller inom kriteriet behörig lärare eller rektor? En 
konsekvens om tillägg riktas enbart till lärare kan bli upplevd orättvisa 
och högre rörlighet från andra yrkesgrupper. 

Det behöver även förtydligas huruvida det är de lärare som 
nyrekryteras till definierade skolor som ska omfattas, eller om det även 
ska gälla de som har anställning på skolorna idag. 

Tilläggets storlek

Tilläggets storlek är ytterligare en fråga som behöver utredas. Frågan 
är hur stort ett tillägg behöver vara för att ge önskad effekt. Här finns 
inga givna svar att luta sig på. Ett eventuellt tillägg behöver också 
relateras till redan existerande tillägg och lönestrukturer i kommunen. 
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Exempelvis har arbetslagledare ca 1500-2000 kr i tillägg medan 
samordnande rektorer inom gymnasiet har tillägg på 1500 kr. I 
jämförelse har förstelärare som arbetar på skolor i utsatta områden 
(”pott 2”) 5000 kronor i extra tillägg. Huruvida även dessa bör 
omfattas av det föreslagna tillägget behöver också utredas. 

Ekonomiska konsekvenser

Ärende om att utreda förslag om personligt tillägg medför ekonomiska 
konsekvenser i form av resurser för utredning. Frågan är komplex och 
skulle behöva utredas av såväl utbildningskontoret som 
personalavdelningen. Utifrån det arbete som redan utförs finns i 
dagsläget inte de resurserna tillgängliga eller inplanerade. För att 
genomföra utredningen skulle andra planerade aktiviteter inom 
kompetensförsörjning behöva prioriteras bort. 

Om förslaget bifalls kommer det på sikt krävas tilläggsäskande från 
kommunfullmäktige för att ge personligt tillägg till behöriga lärare och 
rektorer. Tilläggsäskandet skulle behöva omfatta kostnader för både 
tillägget i sig och ersättning till fristående enheter. De eventuella 
ekonomiska konsekvenser som förslaget innebär styrs av vilka 
avgränsningar som görs i beslut om personligt tillägg. Såsom 
redogjorts för i ovanstående text finns det flera parametrar att ta 
ställning till, såsom modell för vilka enheter som är aktuella, vilka 
yrkesgrupper som ska ingå samt hur stort tillägg det rör sig om. Alla 
dessa faktorer påverkar graden av ekonomiska konsekvenser.

Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2024-01-12)

Förslag till beslut

Kommunfullmäktige avslår motionen.

Beskrivning av ärendet

Motionären vill utreda och införa ett lönetillägg för behöriga lärare och 
rektorer på kommunala skolor med de tuffaste utmaningarna. 

Behöriga pedagoger är en grundläggande förutsättning för att uppnå 
uppsatta kunskapsmål. Lön är en viktig faktor för att attrahera 
kompetenta, behöriga pedagoger. Motionären vill se lönetillägg som 
ett verktyg för att öka andelen behöriga lärare och rektorer i skolor 
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som enligt motionen har utmaningar som inte andra kommunala skolor 
har. 

Norrköpings kommun har generellt sätt en alldeles för låg andel 
behöriga pedagoger som undervisar i de ämnen de är behöriga i. Den 
utmaningen löser vi inte genom att erbjuda ett lönetillägg för en del 
pedagoger. Om förslaget skulle genomföras behöver det finnas svar på 
ett antal frågor som uppstår när motionen analyseras.

•  Vilka kriterier ska användas för att definiera ”tuffaste 
utmaningarna?

•   Om en lärare anställs vid en skola med ”de tuffaste 
utmaningarna” och skolan en tid senare inte har ”de tuffaste 
utmaningarna” i jämförelse med andra skolor ska lärare då 
tvingas byta skola för att få behålla sitt lönetillägg? 

•   Om en lärares behörighet och kompetens behövs på en annan 
skola, som inte omfattas av lönetillägg, ska läraren då få behålla 
sitt lönetillägg? 

Som framgår av tjänsteskrivelsen så finns det ett antal frågetecken som 
inte enkelt kan lösas i en utredning. 

Det handlar om hur vi ställer oss till olika dilemman likt de ovan och 
det förhållningssättet kommer givetvis påverka behöriga pedagoger 
och rektorers vilja att vara anställd i Norrköpings kommun.  Borgerlig 
samverkan ser behovet av att förbättra anställningsvillkoren för 
behöriga pedagoger och rektorer men ett tillägg omgärdat av praktiska 
svårigheter är inte lösning.

I stället behöver vi arbeta för att ha konkurrenskraftiga löner i 
jämförelse med andra närliggande arbetsgivare, ge pedagogerna 
förutsättningar för att fokusera på det pedagogiska uppdraget och 
organisera kommunala skolorna så att behöriga pedagoger har fler 
behöriga kollegor än i dag. Det leder till en bättre arbetssituation vilket 
kommer bidra till att alla skolor på sikt kommer kunna rekrytera 
behörig personal  
Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig Samverkan att fullmäktige 
avslår motionen.
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Yrkanden
Maria Sayeler Behnam (S) yrkar med instämmande av Andreas Bohlin 
(S) avslag på liggande förslag från kommunstyrelsen, det vill säga bifall 
till motionen.

Ingrid Cassel (M) yrkar med instämmande av Elin Melander (V), 
Gunilla Hellberg (SD), Eva-Britt Sjöberg (KD),  Robert Nordman 
Sophia Jarl (M), Filip Morell (M) och Monica Holtstad (L) bifall till 
liggander förslag från kommunstyrelsen, det vill säga avslag till 
motionen.

Under ärendets behandling yttrar sig Hedda Ottesen (MP) och 
Alexander Winge (S).

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
liggande förslag från kommunstyrelsen.

________________________
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§ 51 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter 
KS 2024/0036

Beslut
Kommunfullmäktige lämnar punkten.

Beskrivning av ärendet
Inga frågor har kommit in till dagens sammanträde

________________________
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§ 52 Interpellation från Julia Linander och 
Nicklas Lundström (V) - Ordnar vi bostäder 
åt våldsutsatta?
KS 2024/0523

Beslut
Interpellationen får ställas och den är besvarad.

Beskrivning av ärendet
Nicklas Lundström (V) och Julia Linander (V) lämnade den 8 mars 
2024 in interpellation gällande att ordna bostäder åt våldsausatta, 
bilaga § 52 a. Monica Holtstad (L), socialnämndens ordförande, 
besvarar interpellationen, bilaga § 52 b.

________________________
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Bilaga § 52 a

Interpellation – Ordnar vi bostäder åt våldsutsatta?

Under valrörelsen 2022 deltog alla partier i ett panelsamtal gällande 
mäns våld mot kvinnor och vad Norrköpings kommun kan göra åt saken. 
En av de saker alla politiker där och då lovade att arbeta för var att det 
skulle vara lättare för våldsutsatta, främst kvinnor och barn, att få ett nytt 
boende i kommunen. I praktiken skulle det handla om att vårt 
kommunala bostadsbolag Hyresbostäder AB skulle kunna se till att 
dessa skyddsbehövande medborgare snabbt och smidigt skulle kunna få 
ett säkert boende, tillfälligt eller permanent. Naturligtvis är detta dock 
inte enbart Hyresbostäders ansvar utan det gäller att hela processen från 
kvinnojourer till socialtjänst och bostadssamordning fungerar snabbt och 
smidigt.

Glädjande nog har dessutom Borgerlig Samverkan en skrivning i den 
riktningen i sitt politiska program: ”Säkerställa att utsatta grupper, 
främst våldsutsatta kvinnor, har tillgång till jourbostäder och mer 
permanenta lösningar inom det kommunala bostadsbeståndet”. Vi är nog 
alla eniga om behovet, frågan är vad som händer i frågan när snart halva 
mandatperioden har gått. Har skarpa politiska uppdrag givits för att 
säkra att vi gör allt vi kan för att bostäder åt våldsutsatta?

Därför vill vi veta:

- Har politiska uppdrag givits för att säkerställa att Norrköpings 
kommun tillser att våldsutsatta medborgare snabbare och enklare 
ska få tillgång till en ny bostad?

- Hur går i så fall arbetet med frågan?

Julia Linander (V)
Nicklas Lundström (V)
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Bilaga § 52 b

Svar på interpellation - Ordnar vi bostäder åt våldsutsatta?

Bakgrund:

Julia Linander (V) och Nicklas Lundström (V) har inkommit med en 
interpellation om att det ska vara lättare för våldsutsatta, särskilt 
kvinnor och barn, att få ett nytt boende i kommunen.

Det är avgörande att våldsutsatta får den stöd och hjälp de behöver, 
och att tillgången till boende för de som behöver en fristad från våld 
är tillräckligt god. Den nuvarande samhällsutvecklingen med en ökad 
våldsnivå, fler grovt kriminella, och fler kvinnor och flickor som 
lever med hedersrelaterat våld och förtryck innebär att fler, inte minst 
kvinnor och barn, måste beredas möjlighet att lämna hemmen där 
våldet begås. Borgerlig Samverkan har som utgångspunkt att det är 
den som slår som ska flytta, men tills ytterligare lagstiftning som kan 
möjliggöra detta i högre utsträckning är på plats behöver våldsutsatta 
fortsätta att erbjudas nya bostäder av kommunen.

Frågeställningar:

- Har politiska uppdrag givits för att säkerställa att Norrköpings 
kommun tillser att våldsutsatta medborgare snabbare och enklare 
ska få tillgång till en ny bostad?

- Hur går i så fall arbetet med frågan?

Svar:

Precis som interpellanterna själva redogör för har Borgerlig Samverkan i det 
politiska programmet gett ett uppdrag till verksamheten att säkerställa att utsatta 
grupper, främst
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våldsutsatta kvinnor, ska ha tillgång till jourbostäder och mer permanenta 
lösningar inom det kommunala bostadsbeståndet.

Arbetet med målet inleddes i början av 2023 då sökta stadsbidrag från 
Socialstyrelsen beviljades. En projektgrupp startades också med personer 
från olika delar av verksamheten för att kunna ge en heltäckande bild av 
behovet och förutsättningarna. Gruppen har tagit fram förslag på 
revideringar i styrande dokument som kan underlätta för våldsutsatta att få 
tillgång till boende. Det har också ordnats möten med privata 
fastighetsägare för information om målgruppens behov och en inbjudan till 
samarbete, något som togs väl emot av de privata fastighetsägarna där flera 
av dem kommer erbjuda våldsutsatta möjlighet till stödlägenheter genom 
Socialkontoret. Dialog har även förts med Hyresbostäder AB där man har 
enats om att våldsutsatta kan få möjlighet till stödlägenhet under 2 års tid 
eller direkt få ett eget hyresavtal om hyresgästen inte har behov av andra 
stödinsatser.

Under 2024 fortsätter arbetet med att utforma ett stöd för att hjälpa 
våldsutsatta till boende i andra kommuner när risken för fortsatt våld är för 
stor för att bo kvar i Norrköping. En intresseförfrågan har skickats ut till 
andra kommuner om att sluta ett samarbetsavtal kring målgruppen, och nu 
pågår arbetet med att utforma ett samarbetsavtal med fyra andra kommuner 
som är spridda över landet. Syftet med avtalet är att kunna hjälpa de 
våldsutsatta genom att erbjuda boende i en annan kommun än 
hemkommunen och stötta till ett eget stadigvarande boende och på så sätt 
korta tiden en våldsutsatt behöver ett skyddat boende. Socialkontoret har 
även för 2024 beviljats statsbidrag för att fortsätta arbetet med att öka 
möjligheten för våldsutsatta att få bostad.

Monica Holtstad (L)
Socialnämndens ordförande
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§ 53 Interpellation från Annika Kaiser och Nicklas 
Lundström (V) - Visst skriver vi på CEMR 
(Council of European Municipalities and Regions) 
igen?
KS 2024/0524

Beslut
Interpellationen får ställas och den är besvarad.

Beskrivning av ärendet
Annika Kaiser (V) och Nicklas Lundström(V) lämnade den 8 mars 2024 in 
interpellation – Visst skriver vi på CEMR (Council of European 
Municipalities and Regions), bilaga § 53 a. 
Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen, 
bilaga § 53 b.

________________________
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Bilaga § 53 a

Interpellation – Visst skriver vi på CEMR igen?

Vi i Vänsterpartiet var glada över att Norrköping skrev under CEMR:s 
(Council of European Municipalities and Regions) deklaration för 
jämställdhet mellan kvinnor och män på Regional och kommunal nivå 
2016. Under förra mandatperioden togs det också fram en Riktlinje för 
jämställdhetsintegrering för att leva upp till underskriften. Där fokuserar 
man och spetsar till jämställdhetsarbetet helt enligt deklarationens 
intentioner. Bland annat ska man systematiskt arbeta med könsuppdelad 
statistik, jämställdhetsperspektiv i beredningsprocesser, 
kunskapshöjande insatser, heltid som norm och generellt lika rättigheter 
och möjligheter för kvinnor och män. På vissa områden som 
könsuppdelad statistik och heltid som norm har också framsteg gjorts 
men mycket mer behöver göras.

Nu är det dags att ta nästa steg. Nyligen uppdaterades CEMR:s 
deklaration och SKR har redan anslutit sig och uppmanar de kommuner 
och regioner som undertecknat att skriva under igen. Det borde 
Norrköping göra både för att ställa sig bakom det nya vidgade innehållet 
och för att inskärpa att jämställdhetsarbetet måste pågå varje dag ute i 
den kommunala verkligheten. Bland de nya artiklarna finns bland annat 
skrivningar av behovet av en jämställdhetsdimension i krishantering och 
civil beredskap samt gällande den snabba digitaliseringen. Där finns 
också nya skrivningar om att stå upp för rätten till sexuell och 
reproduktiv hälsa, att bekämpa våld och hot riktade mot kvinnor som är 
förtroendevalda eller offentliga personer samt 
intersektionalitetsperspektivet.

För en kommun som vill ligga i framkant i jämställdhetsarbetet och 
arbeta för kvinnors och mäns lika rättigheter även på dessa nya områden 
så borde det vara en självklarhet att skriva på den nya och uppdaterade 
deklarationen samt att se till att det blir mer verkstad i 
jämställdhetsarbetet.
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Därför vill vi veta:

- Kommer Norrköpings kommun att skriva på den uppdaterade 
CEMR- deklarationen för Jämställdhet?

- Hur planerar borgerlig samverkan att utveckla arbetet med 
deklaration och jämställdhetsintegrering?

Annika Kaiser (V)
Nicklas Lundström (V)
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Bilaga § 53 b

Svar på interpellation – Visst skriver vi på CEMR igen?

Bakgrund:

Interpellanterna lyfter frågan om Norrköpings kommun ska skriva på den 
uppdaterade versionen CEMR:S deklaration för jämställdhet mellan 
kvinnor och män på regional och kommunal nivå.

Frågeställningar:

1. Kommer Norrköpings kommun att skriva på den uppdaterade 
CEMR- deklarationen för Jämställdhet?

2. Hur planerar borgerlig samverkan att utveckla arbetet med 
deklaration och jämställdhetsintegrering?

Svar:

1. Ja. Norrköpings kommun kommer skriva på den uppdaterade 
CEMR-deklarationen och ett formellt ärende kommer tas fram 
under våren.

2. I samband med att SKR:s skickade ut sin rekommendation att 
kommuner och regionen ska skriva på den uppdaterade versionen 
uppmärksammade Borgerlig samverkan att den riktlinje som 
beslutades efter antagandet av CEMR-deklarationen 2016 inte 
följts upp på ett strukturerat sätt. Borgerlig samverkan står upp för 
ett jämställt samhälle och andemeningen i CEMR-deklarationen. 
Dock är det viktigt för Borgerlig samverkan att beslutade 
riktlinjer får genomslag i styrning och ledning samt att de följs 
upp på ett strukturerat sätt. Därför avser Borgerlig samverkan att 
se över hur CEMR-deklarationens intentioner ska hanteras i 
Norrköpings kommuns styrmodell. Det kan innebära att det 
fortsatt är en riktlinje men det är viktigt att arbeta med 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 37(51)

2024-03-25
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

uppföljning för att kunna ha framdrift i arbetet för ett jämställt 
Norrköping.

Sophia Jarl (M) 
Kommunstyrelsens ordförande
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§ 54 Interpellation från Robert Nordman och Hedda 
Ottesen (MP) - om Norrköping Airport AB och 
flygplatsen
KS 2024/0531

Beslut
Interpellationen får ställas och den är besvarad.

Beskrivning av ärendet
Robert Nordman (MP) och Hedda Ottesen (MP) lämnade den 11 mars 2024 
in interpellation om Norrköpings Airport AB och flygplatsen, bilaga § 54 a. 
Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen, 
bilaga § 54 b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Fredrik Bergqvist (L), Christopher 
Jarnvall (SD) och Nicklas Lundström (V), Jenny Lisederius (KD), Christian 
Widlund (C), Per Helgesson (M), Florian Aranda (SD), Päivi Johansson (M) 
och Olle Vikmång (S).

________________________
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Bilaga § 54 a

Interpellation om Norrköping Airport AB och flygplatsen

Vid kommunstyrelsesammanträdet den 4 mars 2024 var ett E-förslag om 
att lägga ned flygplatsen uppe för behandling. Från Miljöpartiets sida är 
fråga i sig självklar: Det finns ingen som helst anledning att hålla den 
verksamheten under armarna, och särskilt då inte med den “Kosta vad 
det kosta vill”-attityd som Borgerlig samverkan och 
Sverigedemokraterna förefaller uttrycka.

I texten i svaret till E-förslaget står följande mening som nyckelfras:

“Norrköpings flygplats har potential att få ökad betydelse för 
näringslivet, för universitetet samt hela regionens utveckling.”

Detta har vi ju hört, både i debatter i fullmäktige och på tidningssidor. 
Där brukar också målas upp någon form av “Det är mycket på gång 
inom flygbranschen” med hänvisning till mer miljövänliga bränslen och 
elflyg - någon gång i framtiden. Detta må vara intressant rent tekniskt, 
och i ett långt perspektiv, för vår grannstad som ibland kallas Sveriges 
flyghuvudstad.

Vad som är viktigt för Norrköpingsborna är kvantifiering för hur sannolikt 
något är: Hur sannolikt är det att vi inom rimlig tid kommer få tillbaka de 
hundratals miljoner som lagts på flygplatsen?

Vår fråga är därför:

Har ni från BS sida en faktisk kalkyl bakom hur stor potential 
flygplatsen har för näringslivet, universitetet och regionens utveckling 
som då inte täcks av att det finns en adekvat flygplats i Linköping?

Robert Nordman (MP) 
Hedda Ottesen (MP)
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Bilaga § 54 b

Svar på interpellation om Norrköping Airport AB och 
flygplatsen

Bakgrund:

Interpellationen efterfrågar kalkyler för nyttan av att ha en flygplats i 
Norrköping för näringsliv, universitet och regional utveckling. 
Interpellationerna vill även ha svar på frågan huruvida nyttan kan skapas 
vid Linköpings flygplats i stället – det vill säga om det finns en kalkyl 
över hur stor del av nyttan av att ha en flygplats som är knuten till att 
Norrköpings flygplats finns.

Frågeställningar:

Har ni från Borgerlig samverkans sida en faktisk kalkyl bakom hur stor 
potential flygplatsen har för näringslivet, universitetet och regionens 
utveckling som då inte täcks av att det finns en adekvat flygplats i 
Linköping?

Svar:

Miljöpartiet som står bakom interpellationen och Borgerlig samverkan 
har olika ingångsvärden i synen på Norrköpings flygplats vilket 
avspeglar sig i interpellationens resonemang. Interpellationen ger 
intrycket av att flygplatsen enbart är en kostnad för Norrköpingsborna. 
Det står bland annat hur sannolikt är det att vi inom rimlig tid ”kommer 
få tillbaka de hundratals miljoner som lagts på flygplatsen”.

Det har gjorts ett antal undersökningar om vilken nytta som skapas 
utifrån att Norrköpings flygplats finns. Under 2022 gjordes den senaste 
större genomlysningen av flygplatsen. Det går givetvis att vrida och 
vända på det som presenterats i samband med olika lokala 
flygplatsutredningar och det blir i slutändan ett ställningstagande om 
man ser att flyg kommer vara en del av framtidens regionala 
infrastruktur.
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Borgerlig samverkan ser verksamhetsbidraget från kommunkoncernen 
till flygplatsen som en kostnad för att upprätthålla och utveckla 
infrastruktur.

Det är fortsatt en del av Norrköpings Airports ägardirektiv att etablera 
reguljärflyg från Norrköping. Det är en möjlighet som näringslivet i 
olika dialoger lyfter fram som en förbättring för företagen i och kring 
Norrköping.

Universitetet är i högsta grad involverat i det utvecklingsarbete som 
sker. Det handlar till exempel om att vara delaktig i olika 
forskningsprojekt kring framtidens, hållbara flyg så där finns det en 
direkt koppling. Interpellationen lyfter fram flygplatsen i Linköping som 
ett alternativ för dagens verksamhet på Norrköpings flygplats. Det kan 
finnas sådana lösningar men exempelvis universitetets engagemang i 
Norrköpings flygplats är en del av Norrköpings kommuns uttalade 
målsättning att stärka samverkan med Linköpings universitet. 
Universitetet är en viktig framtidsfråga för Norrköping och en 
framgångsfaktor är att ha verksamhet och samarbeten här i Norrköping.

Flygbranschen är inne i en intensiv omställning där målet är att hållbart 
flyg ska vara en del av framtidens infrastruktur. Det pågår ett arbete för 
att utveckla ett kompetenscenter vid Norrköpings flygplats och 
Borgerlig samverkan ser med tillförsikt fram emot resultatet av detta 
arbete. Det är en långsiktig satsning där det finns flera viktiga 
komponenter vid och kring Norrköpings flygplats. Att inte utforska 
dessa möjligheter till både forskningsframsteg inom hållbart flyg och 
affärsmöjligheter vore skatteslöseri utifrån just det som Miljöpartiet 
lyfter fram: Norrköpings kommun har satsat pengar i Norrköpings 
flygplats under lång tid som nu kan öppna upp för nya möjligheter. 
Norrköping Airport AB har ett tydligt uppdrag att ta tillvara dessa 
möjligheter och Borgerlig samverkan följer arbetet med tillförsikt om 
framsteg i närtid.

Sophia Jarl (M) 
Kommunstyrelsens ordförande
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§ 55 Interpellation av Alexander Winge (S)
- Ungdomars tilltro till demokratin
KS 2024/0539

Beslut
Interpellationen får ställas och den är besvarad.

Beskrivning av ärendet
Alexander Winge (S) lämnade den 11 mars 2024 in interpellation om 
ungdomars tilltro till demokratin, bilaga § 55 a. 
Eva-Britt Sjöberg (KD), vice ordförande kommunstyrelsen och ordförande 
i kompetensförsörjningsnämnden, besvarar interpellationen, bilaga § 55 b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Simone Öhrn (KD), Ingrid Cassel (M), 
Willy Flores (S), Julia Linander (V) Erik Johansson (SD) Robert Nordman 
(MP), Filip Morell (M) och Said Nison (M).

________________________
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Bilaga § 55 a

Interpellation om ungdomars tilltro till demokratin

Den 1 februari släppte ungdomsbarometern sin årliga
generationsrapport. Rapporten är baserad på intervjuer med 15.000
ungdomar i åldrarna 15-24 år. Utöver att rapporten undersöker
ungdomars identitet och framtidstro så undersöker den också ungas
inställning till demokrati och politik.

Årets undersökning visar att ungas tilltro till demokratin minskar. En
stor andel av ungdomarna anser att samhällsutvecklingen rör sig åt fel
håll. Till skillnad från hur det oftast framstår är tjejerna mer negativa till
samhällsutvecklingen än killarna. 76% av tjejerna och 60% av killarna
anser att samhället är på väg i helt eller delvis fel riktning. Mer än
hälften av de som svarat anser att politikerna inte är kapabla nog att
lösa samhällsproblemen och samtidigt minskar tron på demokratin.
Kopplar man det till de händelser som generation Z har gått igenom
under sin uppväxt så kan man se att den präglas av en oroligare
omvärld. Den ganska enkla slutsatsen blir därför att politiken har
mycket att bevisa för att vi ska vända denna negativa trend.

Denna trend sammanfaller också tydligt med när skolor började stänga
igen för politiska ungdomsförbund. När unga inte får träffa politiken blir
sociala mediers polariserande tonläge och filterbubblor den enda
kontakten med det politiker och den politiska diskussionen.

Med anledning av denna dystra utveckling:

1. Givet kommunens demokratiuppdrag, vilka insatser ser
majoriteten att man kan göra för att vända trenden med
minskande förtroende för demokratin bland unga?

2. Har majoriteten någon plan för att säkerställa att de politiska
ungdomsförbunden släpps in på våra skolor?
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3. Har majoriteten någon plan för att säkerställa föreningsfriheten
på våra skolor?

Alexander Winge (S)
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Bilaga § 55 b

Svar på interpellation om ungdomars tilltro till demokrati

Bakgrund:

Interpellanten hänvisar till en rapport från ungdomsbarometern från 
1 februari som baseras på intervjuer med 15 000 ungdomar om deras 
identitet och framtidstro samt dess inställning till demokrati och politik. 
Undersökningen visar enligt interpellanten bland annat att ungdomars 
tilltro till demokratin minskar. Interpellanten lyfter även problematik i 
att skolor stänger igen för politiska ungdomsförbund och menar att den 
enda kontakten som ungdomar får med politiker och den politiska 
diskussionen blir via sociala medier som präglas av ett polariserande 
tonläge och filterbubblor. Med anledning av detta ställer interpellanten 
följande frågor:

Frågeställningar:

1. Givet kommunens demokratiuppdrag, vilka insatser ser
majoriteten att man kan göra för att vända trenden med
minskande förtroende för demokratin bland unga?

2. Har majoriteten någon plan för att säkerställa att de politiska
ungdomsförbunden släpps in på våra skolor?

3. Har majoriteten någon plan för att säkerställa föreningsfriheten
på våra skolor?

Svar:

1. Det ligger i skolans demokratiska uppdrag att undervisa om 
demokratiska värderingar. Det är en del av det uppdrag som 
utgår från Skollagen och därmed ett långsiktigt arbete som 
görs i både förskola och skola. Borgerlig Samverkan ser vikten 
av att främja ett politiskt engagemang bland ungdomar som en 
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del i att verka för kommunens demokratiuppdrag. Det ska även 
nämnas att kunskapen och tilltron till demokratin i hemmet har 
en betydelsefull roll i hur ungdomars attityd blir. Vi behöver 
långsiktigt genom föräldraskapsprogram stärka familjer att 
förstå det svenska samhället och de demokratiska rättigheterna 
och skyldigheterna som råder i Sverige.

2. Gällande frågan om ungdomspartierna så är det i första hand en 
fråga för rektorerna att bestämma vilka organisationer som får 
komma till skolan. Med detta sagt är det viktigt att Norrköpings 
kommun möjliggör för främst de politiska ungdomsförbunden 
att finnas ute på skolorna, inte minst inför årets EU-val. Därför 
kommer ordförande för Utbildningsnämnden bjuda in till ett 
möte med ungdomsförbunden i närtid för att tillsammans 
diskutera hur detta ska göras.
Borgerlig samverkan anser även att ungdomsförbunden ska vara 
delaktiga i det demokratiska samtalet ute på skolorna även när 
det inte är valår och det kommer finnas möjlighet att diskutera 
även detta. Dock är det viktigt att vi ser våra skolor som de 
arbetsplatser, både för elever och personal, som de faktiskt är. 
Det betyder att aktiviteter kopplade till ungdomsförbund måste 
vara planerade och organiserade på ett sätt så att det tryggt och 
informativt för alla. Man bör även ha i beaktning att rektor idag 
genom lag är huvudman för att ansvara över hur och när 
ungdomsförbunden får komma in på skolorna.

3. Föreningsfriheten är viktig och grundlagsskyddad. Om det finns 
indikationer på att någon del av den kommunala organisationen 
försvårar för någon att använda sin grundlagsskyddade 
föreningsfrihet ska det givetvis lyftas uppåt i organisationen för 
att säkerställa att Norrköpings kommun lever upp till denna 
viktiga demokratiska rättighet.

Eva-Britt Sjöberg (KD)
vice ordförande kommunstyrelsen, ordförande i 
kompetensförsörjningsnämnden
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§ 56 Entledigande av Juno Blom (L) från uppdrag 
som ledamot i kommunfullmäktige
KS 2024/0495

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Juno Blom (L) från sitt uppdrag som 

ledamot i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ny ersättare för Juno Blom (L).

3. Paragrafen justeras omedelbart

Beskrivning av ärendet
Juno Blom (L) har den 29 februari begärt att få bli entledigad från uppdraget 
som ledamot i fullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

________________________
Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman

Justeras:

____________________  ____________________
Anna Sotkasiira Wik     k   Anna Sotkasiira Wik Tomas Tekmen

____________________
Nicklas Lundström
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§ 57 Kommunfullmäktiges fyllnadsval
KS 2024/0002

Beslut
1. Mona Olsson (V) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 

socialnämnden.

2. Helene Alpfjord (V) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
byggnads- och miljöskyddsnämnden.

3. Jimmy Gårdfalk (S) utses till ersättare i kompetens- och 
försörjningsnämnden för tiden fram till och med 2026-12-31.

4. Ingela Ekberg (S) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
samhällsplaneringsnämnden.

5. Pernilla Axell (S) utses till ledamot i samhällsplaneringsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31.

6. Kikki Liljeblad (S) utses till ersättare i samhällsplaneringsnämnden 
för tiden fram till och med 2026-12-31.

7. Jan-Olov Karlsson Fält (S) entledigas från sina uppdrag från och med 
31 mars 2024: 

• ledamot i vård och omsorgsnämnden

• ledamot i styrelsen för Norrevo fastigheter AB

• ledamot i styrelsen för Norrköpings Näringslivsfastigheter AB

• ersättare i styrelsen för Norrköpings spårvägar AB

8. Catharina Cleasson (L) utses till suppleant i Nodra AB för tiden fram 
till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits.

9. Patrik Palm (M) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
samhällsplaneringsnämnden.

10.  Conny Passmark (M) utses till ersättare i samhällsplaneringsnämnden 
för tiden fram till och med 2026-12-31.
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11. Markus Isik (KD) entledigas från uppdraget som ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden.

12. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Inkomna avsägelser till sammanträdet:

Mona Olsson (V), ledamot i socialnämnden.

Helene Alpfjord (V), ersättare i byggnads- och miljöskyddsnämnden.

Jan-Olof Karlsson Fält (S), ledamot i vård- och omsorgsnämnden, ledamot i 
Norrevo fastigheter AB och Norrköpings Näringslivsfastigheter AB samt 
som ersättare i styrelsen för Norrköpings spårvägar AB.

Patrik Palm (M), ersättare i samhällsplaneringsnämnden.

Markus Isik (KD), ersättare i vård- och omsorgsnämnden.

________________________
Beslutet skickas till:
Entledigade
Valda
Norrköpings tingsrätt
Bolag
Nämnder
Troman

Justeras:

____________________  ____________________
Anna Sotkasiira Wik     k   Anna Sotkasiira Wik Tomas Tekmen

____________________
Nicklas Lundström
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§ 58 Anmälan av inkomna motioner
KS 2024/0041

Beslut
Kommunfullmäktige noterar motionerna och överlämnar dem till 
kommunstyrelsen för berednining.

Beskrivning av ärendet
Inkomna motioner till sammanträdet:

Motion av Classe Nöid (S) om att tävla på lägst hyra till slutkund KS 
2024/0615.

________________________
Beslutet skickas till:
Kommunstyrelsen
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§ 59 Rapporter med mera

Beslut från länsstyrelsen Östergötland om nya ersättare i
kommunfullmäktige för Moderaterna
KS 2024/0246

Anmälan av ärenden som inkommit till kommunfullmäktige och som
ännu inte överlämnats för beslut 2024-01-22 – 2024-02-18
KS 2024/0089-3

Scenkonst Östs årsredovisning 2023 inklusive statistik, information 
från bolagsstämma, granskningsrapport och granskningsredogörelse
KS 2024/0571-1


